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Närvarolista 
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Nicolas Westrup (SD), 1:e vice ordförande 
Ola Robertsson (S), 2:e vice ordförande 
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Frida Einarsson Sundin, enhetschef, § 51 

Övriga Nils Ingmar Thorell, ordförande styrelsen för AB Ronnebyhus, § 43 
Niklas Carlsson, processledare Region Blekinge, § 42 
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§ 40 Dnr 2024-000001 101 

Val av justerare 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott utser Ola Robertsson (S) att jämte 

ordförande justera dagens protokoll. Justering sker digitalt 2024-02-19. 

Paragraf 49 justeras omedelbart. 

 

________________ 
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§ 41 Dnr 2024-000002 101 

Godkännande av dagordning 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner dagordningen. 

 

________________ 
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§ 42 Dnr 2024-000082 106 

Information om Live in Blekinge 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet 

Ärendebeskrivning 

Niklas Carlsson projektledare för Live in Blekinge informerar om projektet. 

Utvecklingsprojektet ”Live in Blekinge” startade i maj 2023 som är en 

kraftfull satsning för att fler ska välja att leva, arbeta och utvecklas i 

Blekinge. Region Blekinge leder projektarbetet och som partners deltar 

även Techtank, som arbetar med att stärka konkurrenskraften i länets 

industrier, och Visit Blekinge, som är ett marknadsbolag med uppdraget att 

öka Blekinges attraktionskraft.  

Syftet med ”Live in Blekinge” är att skapa förutsättningar som förstärker och 

effektiviserar kommuners, företags och andra aktörers arbete med att locka 

till sig nya invånare, medarbetare, etableringar och studenter m.m. Och detta 

utan att aktörerna förlorar sin lokala förankring eller spets. 

Projektet vill stärka bilden av ett attraktivt Blekinge genom att: 

 Skapa en gemensam och hållbar varumärkespositionering av 

Blekinge, det vill säga arbeta för att allt som sägs och görs i 

satsningen påverkar bilden av Blekinge positivt och förflyttar 

varumärket i önskad riktning. 

 Skapa förutsättningar för ett länsövergripande samarbete som 

underlättar för alla som är nyfikna på att flytta till eller etablera sig i 

Blekinge, genom ett koncept ”En väg in”.   

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att informationen noteras till 

protokollet.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

________________ 

https://web.archive.org/web/20230629123736/https:/www.regionblekinge.se/
https://web.archive.org/web/20230629123736/https:/techtank.se/
https://www.visitblekinge.se/node/267
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§ 43 Dnr 2024-000042 042 

Överskridande av AB Ronnebyhus investeringsbudget 
för Idrotten 1, Peder Holmsgatan 9 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att godkänna en reviderad investeringsbudget på 46,04 

miljoner kronor exklusive moms för renoveringen av Peder Holmsgatan 9. 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag AB Ronnebyhus 2024-01-16 § 11: 

Ärendet föredras med genomgång av: 

 ”Övergripande Strategisk partneringavtal på totalentreprenad” 

samt FAS 1 avtalet 

 Pågående samarbete genom partneringavtalets FAS 1 och 

förutsättningar för betsällning av FAS 2 

 Anbud 

 Kassaflödesanalys 

Styrelsen beslutade 

att godkänna anbudssumman 47 678 607 kronor exklusive moms 

att godkänna egna inköp om 700 000 kronor exklusive moms 

att göra antagandet att ca. 2 300 000 kr kommer att erhållas i 

energieffektiviseringsbidrag 

att ge VD i uppdrag att teckna FAS 2 beställning inom ovan angivna 

summor 

att meddela kommunfullmäktige att godkänd investeringsbudget om 

39 700 000 kronor beräknas överskridas med ca. 6 300 000 kr exklusive 

moms 

 

Ekonomichef Caroline Jönsson redogör för ärendet och justerar beloppen till 

aktuella siffror. 

Projektets budget är nu 46,04 miljoner kronor.  
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Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) förslår att arbetsutskottet förslår 

kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att godkänna en reviderad 

investeringsbudget på 46,04 miljoner kronor exklusive moms för 

renoveringen av Peder Holmsgatan 9.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 44 Dnr 2024-000076 042 

Tilläggsäskande - Teknik-, fritid- och kulturnämnden 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att avslå teknik-, fritid- och kulturnämndens 

tilläggsäskande om 15,6 miljoner kronor. 

Reservation 

Ledamöterna från socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån 

för Ola Robertssons (S) yrkande. 

 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-12-19 § 311: 

Förvaltningschef och förvaltningsekonom redogör för det ekonomiska läget 

och fortsättningen på hanteringen kring budget 2024.      

Bedömning 

Förvaltningschef och förvaltningsekonom redogör för det ekonomiska läget 

och fortsättningen på hanteringen kring budget 2024. Bokslutet ser ut att 

stämma överens mot prognosen från T2. Det är ett kraftigt underskott och 

främst kopplat till kraftiga prishöjningar på el och energi.  

30 november beslutades ny budget för 2024. Budgeten innebär en 

ramreducering om 12 miljoner kronor plus att förvaltningen inte får täckning 

för de kostnadshöjningar som kommer i form av höjda taxor för el, VA, 

fjärrvärme etc. Äskandet om kompensation för höjda livsmedelskostnader 

beviljades inte heller. Det ger en total besparing om 27,2 miljoner. Ca 10 % 

av förvaltningens budget. Det sades på fullmäktige att de olika 

förvaltningarna skulle kompenseras för kostnadshöjningar men i dagsläget är 

det oklart hur och när (om det sker i slutet av året och i vilken storlek). 

 Förvaltningen har under flera år haft besparingskrav på sig och också under 

åren dragit ner på verksamheten. Bedömningen nu är att det är mycket svårt 

att hämta in besparingskraven på förvaltningsnivå mer än de beslut och 

kostnadsmedvetenhet som redan sker. Förslaget är därför att förvaltningschef 

får i uppdrag att till nämndens möte i januari återkomma med specificerade 

kostnader för de olika verksamheterna. Det för att få de politiska beslut som 

krävs om vad som kan sparas på.       
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Förslag till beslut 

Teknik-, Fritid- och Kulturnämnden beslutar:  

 Att notera den ekonomiska informationen till protokollet  

 Att ge förvaltningschef i uppdrag att till nämndens möte i januari 

återkomma med specificerade kostnader för de olika verksamheterna.       

 

Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2023-12-19  

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar:  

 att notera den ekonomiska informationen till protokollet  

 att ge förvaltningschef i uppdrag att till nämndens möte i januari 

återkomma med specificerade kostnader för de olika verksamheterna.  

 att teknik-, fritid-och kulturnämnden omgående tilläggsäskar 15,6 miljoner 

för att täcka de kostnadsökningar som kommer 2024. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår, med instämmande av Nicolas 

Westrup (SD), att tilläggsäskandet avslås. 

Ola Robertsson (S) föreslår att tilläggsäskandet bifalles och att medel tas 

från prisökningsreserven på centrala konton samt resterande del från 

kommunfullmäktiges konto för oförutsedda kostnader.      

 

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) förslagen mot varandra och finner att 

arbetsutskottet bifaller hans eget m.fl. förslag. 

Omröstning begärs och följande beslutsgång fastställs:  

De som önskar bifalla Roger Fredrikssons (M) förslag röstar ja.  

De som önskar bifalla Ola Robertssons (S) förslag röstar nej.     

 

Omröstningsresultat 

Efter företagen omröstning, i enlighet med nedan, avges 4 ja-röster och 3 

nej-röster, varefter ordförande finner att arbetsutskottet bifallit hans eget 

förslag till beslut.  
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Namn Ja Nej Avstår 

Roger Fredriksson (M) X   

Nicolas Westrup (SD) X   

Bengt Johansson (SD) X   

Roger Gardell (L) X   

Ola Robertsson (S)  X  

Tommy Andersson (S)  X  

Malin Månsson (S)  X  

Totalt 4 3  

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 45 Dnr 2022-000132 101 

Trygghetsmiljonen - ansökan om medel för 
trygghetsundersökning Näringsliv 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott bifaller ansökan enligt alternativ 1 och ger 

bidrag om 95 000 kr från Trygghetsmiljonen. 

Ärendebeskrivning 

Bakgrund: I svenskt näringslivs årliga undersökning av företagsklimatet i 

Ronneby är företagens högst prioriterade åtgärd ”Minskad brottslighet och 

ökad trygghet”. 33% av företagen upplever att brottslighet/otrygghet 

påverkar dem negativt.  

 

Syftet med att genomföra en trygghetsundersökning bland företagen i 

Ronneby kommun är att kartlägga det lokala näringslivets erfarenheter av 

brott och otrygghet och hur detta påverkar förutsättningarna för företagandet 

i kommunen. Undersökningen ska ses som ett lokalt planerings- och 

uppföljningsunderlag för att ta fram vilka fokusområden som kommunen, 

ensam och tillsammans med andra, kan arbeta med för att minska 

brottsligheten och öka tryggheten.  

 

Målet är att kartlägga Ronneby kommuns företags brottsutsatthet - 

företagens erfarenheter av brott och otrygghet och dess konsekvenser. Att få 

en analys och problembild samt förslag på möjliga åtgärder.  

 

Övergripande projekt- och tidsplan:  
Projektstart och förberedelser                        4–6 veckor  

Datainsamling                                                    6 veckor  

Sammanställning resultat                                  4 veckor  

Total uppskattad tidsåtgång                          14–16 veckor 

 

Kostnad: 

Alternativ 1 Företag med omsättning på minst 1.000kr senaste 

räkenskapsåret, ca 2000 arbetsställen i Ronneby kommun. 95 000 kr 

Alternativ 2 Företag med omsättning på minst 50.000kr senaste 

räkenskapsåret, ca 1600 arbetsställen i Ronneby kommun 85 000 kr 
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Alternativ 3 Företag med omsättning på minst 100.000kr senaste 

räkenskapsåret, ca 1400 arbetsställen i Ronneby kommun 75 000 kr 

 

Uppföljning: sker i lokala BRÅ som tar fram en gemensam handlingsplan 

baserat på resultatet.  

 

Leverantör: Embrace 

 

Ansökt belopp: 95.000 kr 

.  

Bedömning 

I det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet spelar näringslivet 

en viktig roll, i såväl kartläggning och analys av brott och otrygghet, som i 

att vidta åtgärder och följa upp genomförda insatser. Med näringslivet som 

en part i kommunens brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete 

skapas en mer heltäckande bild av brott och otrygghet i kommunen.  

Dessutom har KF under 2023 antagit ett nytt ”Program för trygghet, säkerhet 

och brottsförebyggande arbete” där en av inriktningarna är ”Tillsammans 

med näringslivet mot brott och otrygghet”. Ett av målen under denna 

inriktning är att ”strukturerat inkludera olika branscher inom näringslivet i 

det gemensamma arbetet med att kartlägga och identifiera problembilder, 

dela information och lägesbilder samt gemensamt identifiera åtgärder”. För 

att kunna göra detta på ett ändamålsenligt sätt behöver först en kartläggning 

genomföras. En liknande undersökning hos företagen har aldrig genomförts i 

Ronneby kommun tidigare. 

 

Förutom ovanstående har kommunerna genom en ny lag (1 juli 2023) ansvar 

för brottsförebyggande arbete. Den innebär bland annat att kommunerna ska 

ta fram bred lägesbild med tillhörande åtgärdsplan under 2024. Resultat från 

en kartläggning av näringslivets situation med fokus på brott och trygghet är 

en viktig del i denna lägesbild och följande åtgärdsplan. 

 

Bedömningen är att detta skulle vara väl investerade medel för att få en 

uppfattning om företagens brottsutsatthet och deras brottsförebyggande 

arbete. Med kartläggning som grund kan vi ta fram riktade aktiviteter och 

åtgärder som ger ett bättre stöd till våra företag och skapa bättre 

förutsättningar att i samverkan arbeta för ökad trygghet i Ronneby kommun.  

Då vi avser att anlita samma leverantör (Embrace-Safety) som vi använder 

för rapportering av otrygghetsskapande händelser idag (även anmälda brott) 

gör att vi kommer att kunna analysera resultaten av trygghetsundersökningen 

tillsammans med både rapportering och anmälda brott. Vi har tidigare anlitat 
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Embrace-Safety när det gällde genomförandet av trygghetsundersökningen 

bland elever under 2022. 

 

I budget 2024-2025 står det i uppdrag till verksamheten ”Fokusområdet för 

kommunen och dess bolag benämnt Trygghetsfokus ska fortsätta. Detta ska 

sätta fokus på alla verksamheters arbete med brottsförebyggande och 

trygghetsskapande åtgärder. (Klart Q3-24)” – detta är näringslivsenhetens 

förslag till åtgärd.   

  

 

Barnrättsbedömning  

1. Påverkar beslutet, direkt eller indirekt, barn och ungdomar? 

Ja indirekt. Beslutet främjar målet ”attraktiv och trygg livsmiljö för alla” 

2. Har barn/ungdomar som kan komma att beröras av beslutet fått uttrycka 

sina åsikter? 

Ja i tidigare undersökningar som har gjorts med samma leverantör och 

verktyg Embrace.  

3. Innebär beslutet att barns och ungdomars bästa har beaktats? 

Ja de har fått möjlighet att svara på tidigare enkät i dessa frågor. 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse ”Ansökan till trygghetsmiljonen: Kartläggning över 

företagen i Ronnebys brottsutsatthet och deras brottsförebyggande arbete” 

Angelica Coleman, biträdande näringslivschef och Bibbi Rönnlund, 

trygghetssamordnare 

 

Ansökan till Trygghetsmiljonen 

Offert från Embrace              

Förslag till beslut 

Enheten för Näringsliv & Kommunikation har lämnat in en ansökan till 

trygghetsmiljonen om att få genomföra en trygghetsundersökning bland 

företagen i Ronneby kommun för att kartlägga det lokala näringslivets 

erfarenheter av brott och otrygghet och hur detta påverkar förutsättningarna 

för företagandet i kommunen. KSAU föreslås besluta enligt förslaget. 

Kostnaden på 95.000 kr föreslås finansieras av trygghetsmiljonen.  

    

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/ap/w-59584e83/?url=https%3A%2F%2Fronneby-my.sharepoint.com%2Fpersonal%2Fangelica_coleman_ronneby_se%2FDocuments%2FSkrivbordet%2FUnderlag%2520tj%25C3%25A4nsteskrivelse%2520ans%25C3%25B6kan%2520trygghetsmiljonen.docx%23_1.Bed%25C3%25B6m_om_%25C3%25A4rendet&data=05%7C02%7Cbibbi.ronnlund%40ronneby.se%7C6c04a8cc6e4d4edc4db408dc1cddeb8b%7C8b1a37b685384b78a1def8fabac29615%7C0%7C0%7C638416986658001509%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=TUWcZAoJnwlePjLu0uK11yVCCI2D5RdwgoiQtGKh4n0%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/ap/w-59584e83/?url=https%3A%2F%2Fronneby-my.sharepoint.com%2Fpersonal%2Fangelica_coleman_ronneby_se%2FDocuments%2FSkrivbordet%2FUnderlag%2520tj%25C3%25A4nsteskrivelse%2520ans%25C3%25B6kan%2520trygghetsmiljonen.docx%23_2._Har_barn&data=05%7C02%7Cbibbi.ronnlund%40ronneby.se%7C6c04a8cc6e4d4edc4db408dc1cddeb8b%7C8b1a37b685384b78a1def8fabac29615%7C0%7C0%7C638416986658011805%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=8gwTqdDkG2cGxcnB%2BTjIpIuCD9MkGJRdxNVnnKjcWD8%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/ap/w-59584e83/?url=https%3A%2F%2Fronneby-my.sharepoint.com%2Fpersonal%2Fangelica_coleman_ronneby_se%2FDocuments%2FSkrivbordet%2FUnderlag%2520tj%25C3%25A4nsteskrivelse%2520ans%25C3%25B6kan%2520trygghetsmiljonen.docx%23_2._Har_barn&data=05%7C02%7Cbibbi.ronnlund%40ronneby.se%7C6c04a8cc6e4d4edc4db408dc1cddeb8b%7C8b1a37b685384b78a1def8fabac29615%7C0%7C0%7C638416986658011805%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=8gwTqdDkG2cGxcnB%2BTjIpIuCD9MkGJRdxNVnnKjcWD8%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/ap/w-59584e83/?url=https%3A%2F%2Fronneby-my.sharepoint.com%2Fpersonal%2Fangelica_coleman_ronneby_se%2FDocuments%2FSkrivbordet%2FUnderlag%2520tj%25C3%25A4nsteskrivelse%2520ans%25C3%25B6kan%2520trygghetsmiljonen.docx%23_3._Hur_har&data=05%7C02%7Cbibbi.ronnlund%40ronneby.se%7C6c04a8cc6e4d4edc4db408dc1cddeb8b%7C8b1a37b685384b78a1def8fabac29615%7C0%7C0%7C638416986658019663%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=W4rfR912ebAoZ3%2F2dzCPpb0Hfkz0OXRcQ%2B7uFAQh2vo%3D&reserved=0


 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

16(64) 
2024-02-12  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att arbetsutskottet bifaller 

ansökan enligt alternativ 1 och ger bidrag om 95 000 kr från 

Trygghetsmiljonen.    

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Angelica Coleman, bitr. näringslivschef 

Bibbi Rönnlund, trygghetssamordnare 
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§ 46 Dnr 2024-000055 047 

Rekvirering/ansökan om statsbidrag 2024, 
utbildningsförvaltningen 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner rekvirering av statsbidrag enligt 

av utbildningsnämnden presenterad lista. 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2024-01-18 § 7: 

I kommunfullmäktige beslutades att en nämnd skall inhämta beslut från 

kommunstyrelsens arbetsutskott innan ansökan/rekvirering av riktade 

statsbidrag eller projekt.    

Bedömning 

Utbildningsnämnden är beroende av att kunna rekvirera och ansöka om 

riktade statsbidrag. Att kunna ta del av dessa medel är en av 

förutsättningarna för att kunna bedriva en verksamhet enligt upprättade 

styrdokument samt höja kvaliteten. Tyvärr måste vissa bidrag rekvireras så 

tidigt som januari. Sedan flera år tillbaka finns en lista hos Skolverket som 

anger vilka statsbidrag som kommer bli aktuella för respektive år. Den tas 

fram i december. Listan täcker merparten av de bidrag som 

utbildningsförvaltningen ämnar ansöka om eller rekvirera.  

I bifogad lista lyfts inte de statsbidrag som vi ämnar söka för 

Vuxenutbildningen. Dessa ansökningar görs gemensamt av samtliga 

Blekinges kommuner och kan därmed inte hanteras av kommunstyrelsen i 

Ronneby.  

Denna lista kommer att kompletteras med tillkommande och nya statsbidrag 

och eventuella projekt som vi ännu inte har kännedom om. 

 

Barnrättsbedömning  

Kommunens barnchecklista har tagits i beaktning och bedömningen är att 

möjligheten att ansöka eller rekvierara dessa bidrag kommer påverka barn i 

våra verksamheter i positiv riktning. Att få möjligheten att använda 

statsbidragen innebär att vi beaktar barnens bästa och de sätts i främsta 

rummet.  
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Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse - Tobias Ekblad, förvaltningschef 

Lista - Statsbidrag 2024        

Förslag till beslut 

Föreslås att utbildningsnämnden till kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar 

att expediera framtagen lista, Statsbidrag 2024, innehållande statsbidrag som 

utbildningsförvaltningen ämnar ansöka om eller rekvirera.  

      

Utbildningsnämndens beslut 2024-01-18 

Utbildningsnämnden beslutar att till kommunstyrelsens arbetsutskott 

expediera framtagen lista, Statsbidrag 2024, innehållande statsbidrag som 

utbildningsförvaltningen ämnar ansöka om eller rekvirera. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att arbetsutskottet godkänner 

rekvirering av statsbidrag enligt av utbildningsnämnden presenterad lista.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Utbildningsnämnden 
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§ 47 Dnr 2024-000084 001 

Utredning av organisationen för Blekinge 
Naturbruksgymnasium inkl. driftsenheten 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera ärendet 

till protokollet. 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-10-19 § 162: 

Genomlysning/utredning av Blekinge Naturbruksgymnasium samt Hoby 

Lant driftsenheten redovisas i enlighet med uppdrag från 

Utbildningsnämnden.      

Bedömning 

Blekinge Naturbruksgymnasium är ett naturbruksgymnasium med fyra 

inriktningar. Lantbruk, skogsbruk, hästhållning samt djurvård. Vid skolan 

finns i dag 107 elever fördelade på de fyra inriktningarna. Skolan kan enligt 

nuvarande organisation ta emot 40 elever per läsår, totalt i 3 årskurser 120 

elever.  

Kopplat till utbildningen finns driftsenheten med djurhållning, lantbruk och 

skogsbruk. Skolan erbjuder internat med 71 platser fördelade på 47 i 

huvudbyggnaden samt 24 platser i fyra hus inom skolans område. 

Skoljordbruket används inom samtliga fyra inriktningar. 

Lantbruksinriktningen använder lantbruket/skoljordbruket under hela sin 

utbildningstid. Till förfogande finns i dag 237 hektar åkermark samt 54 

hektar betesmark (kommunägd och arrende).  

Skogsbruksinriktningen har sin utbildning förlagd till skolan med tillhörande 

gård, på Sjöarp, men framför allt i kommunens skogar. Att ha tillgång till 

kommunens skogar och på så sätt få tillgång till bra objekt skapar möjlighet 

att få med alla moment inom utbildningen samt ger förutsättningar för en bra 

utbildning. Utbildningen sker både manuellt och i maskin. Eleverna får 

använda både skördare och skotare. Verksamhetens maskiner är moderna 

vilket är ett villkor för att anpassa våra utbildningar till elevernas kommande 

yrkesliv. Vi har för närvarande tillgång till ca 650 hektar produktiv 

skogsmark.  

Tack vare gården finns möjlighet att ha faciliteter så som ridhus, 

gruspaddock, gräspaddock och fältrittbana samlat. Gården förser djuren med 
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foder samt tar hand om gödsel. Detta garanterar en god hästhållning. Tiden 

för förflyttning mellan lektionssalar och olika verksamheter för eleverna är 

väldigt liten eftersom allt utom skogen finns väldigt nära. Grunden i 

inriktning hästhållning är att utbilda bra hästskötare vilket är yrkesutgången 

för inriktningen. 

Djurvårdsutbildningen sker just nu mest mot hund. Denna kommer 

framledes att gå mindre mot hund och mer mot djurvård. Bristen på 

arbetskraft är tydlig när det gäller djurvårdare och djursjukvårdare, framför 

allt mot de stora djuren. Detta gör att gården med sina djur blir allt viktigare i 

denna inriktning. På gården finns i skrivande stund 170 kor, varav 75 

mjölkkor, 5 grisar samt 27 tackor och lamm. Vi har även 11 hästar som 

används i våra utbildningar.  

Verksamheterna har i dag 36 anställda fördelat på gymnasieskola 28 och 

Hoby Lant 8. Samtliga lärare och instruktörer på skolan har stor erfarenhet 

och är utbildade i sina ämnen, detta ger en stor säkerhet och skapar bra 

förutsättningar i samtliga utbildningsmoment. Vi kan tack vare närheten lätt 

växla utbildningsmoment mellan praktik och teori och anpassa innehåll och 

utförande efter elevernas förmåga. Detta ger tryggare elever som lär sig 

bättre. Det är även viktigt att våra elever lämnar utbildningen med god 

förståelse för teknik och maskiner samt har god teknisk kunskap då de 

lämnar skolan.  

Framtida arbetsmarknad  

Om man tittar på SCB prognos av arbetsmarknadsläget 2035 bedömer man 

att det i 15 av Sveriges 21 län kommer att vara brist på personer med 

naturbruksutbildning. Möjligheten till arbete bedöms i det perspektivet vara 

god för den som tagit examen vid naturbruksgymnasium.  

 

Elevutveckling 2019 – 2023 samt måluppfyllelse (studentexamen) 

    

Våra elevers måluppfyllelse, studentexamen inom 3 år, har under hela den 

ovan redovisade perioden varit klart över genomsnittet för svensk 

gymnasieutbildning.  
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Utdrag ur senaste trygghetsmätningen för Ronnebys Gymnasieskolor 

läsåret 21–22  

Siffrorna gäller endast Blekinge Naturbruksgymnasium. 

 

Man kan av ovanstående siffror konstatera att trivsel och trygghet ligger på 

en för svensk gymnasieskola mycket hög nivå. 

Elevkostnad i jämförelse med riksprislistan år 2022  

 Till grund för bidragsbeloppens storlek i riksprislistan ligger kommuners 

budgeterade bidragsbelopp och regioners budgeterade kostnader för program 

och, i förekommande fall, inriktning. Riksprislistan kan därför sägas vara en 

bra jämförelse av den egna skolans kostnad för program och inriktning i 

jämförelse med ett genomsnitt för riket. I den jämförelsen är Blekinge 

Naturbruksgymnasium något billigare än genomsnittet, närmare preciserat 

821 542 SEK för samtliga inriktningar budgetåret 2022. 

Maskinpark  

Att bedriva ett kvalitativt bra naturbruksgymnasium kräver en god 

maskinpark samt i övrigt god och uppdaterad teknisk utrustning. Vi har som 

exempel i dag maskiner inom lant- och skogsbruk som är utrustade med GPS 

styrning. De lantbruksmaskiner vi i dag använder är: 15 traktorer, 3 

lastmaskiner, 3 grävmaskiner, 2 skördetröskor samt 36 övriga redskap. Till 

skogsbruket hör 1 markberedare till traktor, 3 skotare samt 1 skördare. 

Skördaren samt en av skotarna hyrs in 7 månader per år. Skördare är en 

skogsmaskin som används för att fälla, kvista och aptera träd till stockar. 

Skotare är ett transportmedel av typ terrängfordon som används för att 

transportera i väglös terräng.  

Utöver det uppräknade finns vid skolan 1 skogsmaskinsimulator, 1 

mjölkningsrobot, 6 minibussar samt 1 elbil. Ovanstående innebär att vi måste 
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ha en ständigt aktuell och uppdaterad reinvesteringsplan för våra 

verksamheter. Denna redovisas längre ner i texten. 

Ekonomi Bokslut 2020 – 2022 samt prognos T2 2023 Blekinge 

Naturbruksgymnasium 

 

Prognostiserad intäktsminskning respektive kostnadsökning baseras till allra 

största delen på att fler elever från Ronneby kommun kommit in på våra 

utbildningar vilket gör att de interkommunala ersättningarna in minskar, 

samt att IKE till andra utbildningsanordnare ökar. 

Ekonomi Bokslut 2020 – 2022 samt prognos T2 2023 Hoby Lant 

(driftsenheten) 

 

Investeringar / reinvesteringar behov enligt plan 2024 – 2033  

2024  3 530 000  Maskiner, hästar, fordon  

2025  2 620 000  Traktor, fordon, häst, anläggning  

2026  2 470 000  Skördetröska, traktor, häst  

2027  2 550 000  Mjölkningsrobot, häst  

2028  2 660 000  Kostall, utgödsling  

2029  2 663 000  Minibuss, spannmålsanläggning, häst, anläggning  

2030  2 608 000  Minibuss, dränering, maskiner lantbruk  

2031  376 000  Ringvält  

2032  0  Inget planerat i nuläget  

2033  2 750 000  Kostall inredning, häst  

Planen baseras på anläggning och byggnaders, utrusnings och djurs 

nuvarande kondition samt förväntade livslängd. Ett försök görs också att 

sprida investerings- / reinvesteringskostnader jämt över tid. 
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Slutord  

Blekinge Naturbruksgymnasium är i dag en väl fungerande verksamhet som 

är kostnadseffektiv, har hög trivsel hos våra elever, visar goda resultat 

gällande trygghet och studiero samt levererar en mycket hög måluppfyllelse 

vad gäller antal elever med studentexamen inom 3 år. Vid en nedläggning 

eller avyttring av verksamheten, förutsatt att lika många elever från Ronneby 

(40) även i fortsättningen väljer ett naturbruksgymnasium ser jag att 

kostnaden för Ronneby kommun kommer att öka. Jämförelsen är gjord 

utifrån bokslut 2022.  

Bokslut 2022 visar en kostnad för verksamheterna Blekinge 

Naturbruksgymnasium och Hoby Lant tillsammans om 8 489 tkr. 

Interkommunal ersättning enligt riksprislistan för motsvarande antal 

Ronnebyelever till annan utbildningsanordnare inom naturbruk landar på 9 

280 tkr. Till det kommer inackorderingsbidrag, för närvarande 15 750 SEK 

per elev och läsår, vilket ger en ytterligare kostnad i storleksordningen 630 

Tkr. Totalt sett en fördyring med 1 421 tkr. Utöver detta kommer att 

elever från Blekinge Naturbruksgymnasium står för skötsel av kommunens 

skogsareal. Omställningskostnaderna vid en nedläggning kommer att bli 

höga. Vi kommer behöva ha en stor del av personalstyrkan kvar under de tre 

år utfasningen tar. Detta beroende på att specialistkompetens inom samtliga 

inriktningar kommer att behövas under hela processen för att garantera 

eleverna den utbildning som finns angiven i programmens och 

inriktningarnas kursplaner och centrala innehåll. Eftersom kompetensen i 

nuläget är hög hos våra lärare och instruktörer kan man anta att flera av 

dessa kommer att söka andra anställningar så fort ett eventuellt 

nedläggningsbeslut är taget. Det innebär då att utbildningskvaliteten för 

kvarvarande elever kommer att sjunka drastiskt eftersom annan personal 

kommer att ansvara för återstoden av elevernas utbildning. En ytterligare 

fråga att fundera över är vad byggnader och befintlig anläggning ska 

användas till om skolan kommer att läggas ned. Slutsatsen blir då att 

Blekinge Naturbruksgymnasium bör drivas vidare av Ronneby kommun i 

nuvarande form.     

Utbildningsnämnden beslut 2023-10-19 

Utbildningsnämnden beslutar att ta informationen till protokollet samt att 

understryka att ifall man lägger ner Naturbruksgymnasiet i Bräkne-Hoby blir 

det ekonomiskt dyrare för kommunen, samt att Utbildningsnämnden 

hänskjuter utredningen som ett informationsunderlag till Kommunstyrelsen.      

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att arbetsutskottet föreslår 

kommunstyrelsen att notera ärendet till protokollet.      
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 48 Dnr 2024-000085 001 

Utredning av organisationen för Blekinge Integration 
och Utbildningscenter (BIU) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera ärendet 

till protokollet. 

 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-10-19 § 163: 

Genomlysning/utredning av Blekinge Integration och Utbildningscenter BIU 

redovisas i enlighet med uppdrag från Utbildningsnämnden.       

Bedömning 

Vem har rätt till samhällsorientering  

Lag (2013:156) om samhällsorientering för vissa nyanlända invandrare.  

1 a § Lagen gäller för nyanlända invandrare som har fyllt 18 men inte 66 år, 

är folkbokförda i en kommun och har beviljats uppehållstillstånd enligt 5 

kap, 12 kap, 21 kap eller 22 kap utlänningslagen.  

3 § Varje kommun ska erbjuda samhällsorientering till de nyanlända 

invandrare som är folkbokförda i kommunen och som omfattas av denna lag. 

4 § Samhällsorientering ska påbörjas så snart som möjligt efter det att den 

nyanlände har folkbokförts i kommunen. Kommunens skyldighet att erbjuda 

samhällsorientering upphör tre år efter det att den nyanlände för första 

gången folkbokfördes i en kommun.  

5 § Kommunen ska aktivt verka för att nå de nyanlända i kommunen som har 

rätt till samhällsorientering och motivera dem att delta i 

samhällsorienteringen.  

 

Vem har rätt till studiehandledning  

En elev som behöver det ska få studiehandledning på sitt modersmål. Det 

gäller inte bara nyanlända elever utan alla elever i grundskolan, anpassade 

grundskolan, specialskolan, sameskolan, gymnasieskolan och anpassade 

gymnasieskolan. Nyanlända elever har i vissa fall en förstärkt rätt till 
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studiehandledning på modersmålet. Det gäller om de har tagits emot i 

högstadiet i grundskolan, specialskolan eller anpassade grundskolan och 

deras kunskaper har bedömts. Dessa elever ska få studiehandledning på 

modersmålet om det inte är uppenbart att det inte behövs. Det finns ingen 

begränsning av hur länge och i vilken omfattning en elev kan ha rätt till 

studiehandledning på modersmålet. Det är elevens behov som ska styra. 

Källor: 3 kap 12 § i skollagen, 5 kap 4 § i skolförordningen, 9 kap 4 § i 

gymnasieförordningen. Kommunal vuxenutbildning i svenska för invandrare 

ska utforma så att den enskildes studier kan kombineras med studier inom 

andra delar av den kommunala vuxenutbildningen och andra skolformer 

inom skolväsendet. Studiehandledning kan tillhandahållas elever inom 

kommunal vuxenutbildning på ett språk som eleven behärskar.  

Källa: Förordningen (2011:1108) om vuxenutbildning Varje studerande 

inom yrkesutbildningen har rätt till studiehandledning. Studiehandledning 

ges förutom av studiehandledarna även av gruppledaren och lärarna. 

Studiehandledning skall erbjudas både individuellt och i grupp.  

Källa: Skolverket Det finns inom vuxenutbildningen en stor elevgrupp med 

kort utbildningsbakgrund, svaga kunskaper i svenska språket och som står 

långt ifrån arbetsmarknaden. Dessa elever har ofta svårt att klara av en 

utbildning på gymnasial nivå och utbildningstiden kan i flera fall bli lång. 

Många elever behöver stöd och individuella anpassningar. Det kan till 

exempel handla om studiehandledning, specialpedagogiska, stödjande och 

motiverande insatser inför och under studietiden.  

Källa: Skolverkets bedömning av läget i skolväsendet 2023  

Bakgrund  

BIU bildades 2015 efter ett beslut i utbildningsnämnden och ligger 

organisatoriskt under verksamhetsområde gymnasie- och vuxenutbildning. 

BIU arbetar huvudsakligen med de två lagstadgade insatserna 

studiehandledning på modersmål samt samhällsorientering för nyanlända. 

Insatser bedrivs i samtliga länets kommuner. Verksamheten har byggts upp 

succesivt över tid med en kombination av kommunala budgetmedel och 

finansiering från olika externa fonder, främst EU fonder.  

Under den senaste flyktingvågen tog Ronneby emot många nyanlända och 

behovet av insatser var stort. BIU bedrev då ett stort EU projekt som gjorde 

det möjligt att anställa personer som kunde bedriva samhällsorientering på 

de nyanländas modersmål. Efter projekttidens slut började BIU att sälja 

samhällsorientering till kommuner i närområdet. Detta bland annat genom 

samverkansområdena ”Sydostsamverkan” samt ”KORt samverkan”. 

Modellen blev en del av verksamhetens finansiering.  
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Synergier mellan samhällsorientering och studiehandledning identifierades 

och nya EU medel beviljades för att utveckla en regional organisation för 

studiehandledning på modersmål. Ytterligare rekryteringar blev aktuella och 

för att nå samtliga skolor i regionerna Blekinge, Kronoberg och Kalmar län 

byggdes en digital plattform som möjliggjorde fjärrundervisning ”BIU on 

line”.  

Resultaten av projekten blev positiva vilket ledde till att verksamheten 

studiehandledning införlivades med samhällsorienteringen. Verksamheten 

finansierades genom en kostnadsmodell per utnyttjad timme. År 2020 

beslutades att BIU fick möjligheten att bedriva ett treårigt nationellt projekt 

för att koppla på kommuner över hela landet. Ytterligare kompetens 

rekryterades och från och med 2020 bedriver och levererar BIU 

samhällsorientering och studiehandledning på 25 språk. Under hösten 2022 

beslutade EU fonden AMIF (Asyl-, migrations och integrationsfonden 2021 

- 2027) att göra en riktad utlysning till Ronneby kommun gällande 40 

miljoner SEK. Detta för att ge möjligheten att fortsätta utveckla sitt 

arbetssätt samt utreda förutsättningar för långsiktigt ägandeskap och 

förvaltning av BIU. Utredningen bedrivs sedan början av 2023 av externt 

upphandlad utvärderare. Projektet pågår fram till 31 januari 2024 under 

namnet EMIN (Europeiska Migrations- och Integrationsnätet).  

Nuläge  

BIU sysselsätter i dag 51 medarbetare fördelade på 42 medarbetare med icke 

svensk bakgrund samt 9 med svensk bakgrund. De flesta är 

tillsvidareanställda men även ett antal visstidsanställningar under nuvarande 

projekt (EMIN) fram till 31 januari 2024.  

Under 2022 levererade vi studiehandledning som närundervisning till 12 

skolor, 221 elever och 6 språk i Ronneby kommun. De största språken är 

arabiska och dari / persiska. För 2023 är motsvarande siffror 10 skolor, 316 

elever och 5 språk under vårterminen. Totalt 4 061 timmar.  

Inom vuxenutbildningen i Ronneby kommun kan alla studerande som 

behöver det för att klara sina studier erbjudas studiehandledning. Närheten 

till BIU är här en avgörande faktor. Detta är och har varit en framgångsfaktor 

som leder till att många klarar sina studier men även att studietiden kortas. 

Inom sammanhållen yrkesutbildning är studiehandledningen lagstadgad. 

Studiehandledning on line levererades till totalt 1 329 elever i 32 kommuner 

under 2022. 349 av dessa elever fanns i Ronnebys skolor. De största 

kommunerna utöver Ronneby är Lund 137 elever, Örebro 132, Trelleborg 95 

samt Härnösand 92. Totalt producerades 15 956 timmar studiehandledning 

on line under 2022.  

Vi har så här långt under 2023 (31 augusti) totalt producerat 7 271 timmar 

studiehandledning on line (prognos helår 10 795). Detta på 13 olika språk 
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samt lätt svenska. För Ronnebys del är siffrorna 4 061 timmar fördelat på 

316 elever och 10 skolor.  

Vi producerade samhällsinformation till 25 kommuner och 166 deltagare 

över hela Sverige 2022. För 2023 är motsvarande siffror så här långt (31 

augusti) 41 kommuner och 295 deltagare.  

Några rektorsröster om studiehandledning  

”Studiehandledningen är en avgörande faktor för att klara utbildningen på 

vux”.  

”Stora vinster i språkutveckling, sociala koder, inlärning av skolämnen och 

språkförståelse”  

”Ge eleverna möjlighet att få uttrycka sina kunskaper på sitt starkaste språk 

samtidigt som eleverna lär sig att behärska svenskan. Ge eleverna möjlighet 

att få delar av undervisningen förklarad på elevens starkaste språk”.  

”BIU har en etablerad kontakt med den grupp vårdnadshavare som kan vara 

svåra att nå i förskolans verksamhet. Genom den kontakten har BIU bidragit 

till att skapa ett forum där det funnits möjlighet för förskolans processledare 

och rektorer att effektivt förmedla vikten av förskolans roll i barns 

utveckling och lärande”  

EMIN Europeiska Migrations- och Integrationsnätet.  

BIU har för perioden 1 januari 2023 till 31 januari 2024 beviljats medel (40 

300 000 SEK) för att vidareutveckla verksamheten samt för att utreda 

förutsättningar för långsiktigt ägandeskap och förvaltning. Projektet följs 

upp och utvärderas av extern utvärderare.  

EMIN plattform knyter samman aktörer på nationell, regional och lokal nivå 

vilket syftar till en ökad samverkan, tillgänglighet, likvärdighet samt en 

snabbare etablering i samhället. Det handlar om att skapa en 

samproducerande värdekedja genom framför allt fyra aktiviteter.  

Förberedande (Krafttag asyl)  

Tillsammans med en rad aktörer kommer EMIN att arbeta fram modeller för 

kvalitativ utbildning för att möta asylsökandes behov. 

Förebyggande och hälsofrämjande (eHälsa VUX)  

EMIN kommer att bygga upp resurser och metoder för att erbjuda en 

effektiv, långsiktig och kostnadseffektiv eHälsa inom vuxenutbildningen.  

Stödjande och coachande (BIU Online 3.0) Skräddarsydda 

integrationsåtgärder genom fortsatt tillhandahållning av studiehandledning. 

EMIN ska även vidareutveckla arbetet med anpassning av insatser efter 

arbetsmarknadens behov.  
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Etablerande (Hälsa Skola Jobb)  

Genom anpassade utbildningar och insatser ska AMIF (asyl, migration, 

integration) målgrupp kunna bli anställningsbara i bristyrken samt 

kompetensutvecklas till ledare inom föreningslivet.   

Befintliga tjänster och kurser inom ramen för projekt  

Studiehandledning och samhällsorientering på 25 olika språk, 

modersmålsundervisning, studieteknik, arbetsmarknadskurs, 

aktivitetsrapportering, datorkurs grund, datorkurs fortsättning/söka jobb, 

matematisk grund, trafikkunskap, vård och omsorg samt kurser inom olika 

yrkesinriktningar. Samtliga tjänster erbjuds till orter i hela Sverige.  

Uppdrag utanför BIU formella uppdrag (som utförts utan kostnad för 

kommunen)  

Tolkning åt SFI, vuxenutbildningen, olika skolor i kommunen samt 

översättning gällande verksamheter inom förskolor, grundskolor, 

gymnasieskola och kommunikationsenheten.  

Behjälpliga i samband med kommunens lovskola.  

Stöd åt idrottsklubbar.  

Boskola.  

Samhällsorientering för föräldrar.  

Brottsförebyggande åtgärder så som att hjälpa till med språk- och 

interkulturell kompetens i polisärenden samt medling. 

Beviljade projektmedel 2013 - 2023  

Eu fonder  

2013  Samhällsorientering på hemspråk  7 300 000  

2016  BIU On line    13 300 000  

2020  BIU On line 2.0   30 100 000  

2023  EMIN    40 300 000  

Totalt     91 000 000  
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Länsstyrelsen  

2016  Hälsa för alla   1 745 000  

2017  Hälsa för alla   2 825 000  

2018  Samhällsorientering för föräldrar  565 000  

2018  Samhällsorientering för asyl  261 000  

2019  Samhällsorientering för asyl  145 000  

2021  Krafttag asyl   924 000 

Totalt    4 465 000 

 

Arbetsförmedlingen  

2018  Sommaraktivitet för nyanlända  350 000  

 

Totalt för perioden 2013 – 2023 har BIU beviljats 95 815 000 i externa 

projektmedel. Dessa medel har använts till att bygga upp ovan beskrivna 

verksamheter samt skapat ca 50 nya arbeten till Ronneby kommun. 45 av 

dessa till nyanlända.  

Medlen har även kunnat införlivas i löpande verksamhet som kommit 

Ronnebys kommuninvånare och studerande i olika åldrar till del. Detta för 

att det parallellt med ordinarie verksamheter pågått ett utvecklingsarbete 

kopplat till projektmedel.  

Sammanfattning/analys  

Det finns flera vägar att gå. Från att satsa vidare på att på sikt bli ett 

nationellt kompetenscenter och leverantör av tjänsterna samhällsorientering, 

studiehandledning, modersmålsundervisning, E-hälsa etc. för hela Sverige, 

till att skala ner verksamheten till att omfatta den lagstadgade 

studiehandledningen för Ronneby kommun.  

Att i nuvarande omfattning fortsätta utveckla arbetssätt och metoder inom 

asyl, migration och integration kräver tillskott av externa medel. Ledningen 

för BIU arbetar i nuläget med möjliga lösningar för detta. Det ekonomiska 

läget som många kommuner och regioner befinner sig i försvårar och 

fördröjer dock arbetet med extern finansiering.  

BIU har i många sammanhang ett väldigt gott rykte på nationell nivå. De 

verktyg BIU idag tillhandahåller och utvecklar är viktiga verktyg för 

integrationen i vårt land. Nämnas bör också att BIU idag sitter på 

kompetenser som efterfrågas av många kommuner i hela Sverige. Det här i 
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ännu högre grad nu efter den senaste tidens samhällsutveckling. Försämring i 

kvaliteten avseende de tjänster BIU idag erbjuder kommer med största 

sannolikhet leda till att färre klarar sin utbildning och därmed får svårare att 

själva klara sin försörjning. Detta i sin tur ökar risken för utanförskap och ett 

mer otryggt samhälle.  

Viktigt att nämna är att en nedläggning innebär att 30 – 35 arbetstillfällen 

försvinner från Ronneby kommun, detta främst gällande personer med 

utländsk bakgrund.  

Nedan beskrivs fyra möjliga alternativ kopplat till vilka ekonomiska 

förutsättningar som går att förutse i de olika sammanhangen.  

1 Fortsätta på nuvarande nivå  

Kostnad år  

38 tillsvidareanställda    19 686´  

14 projektanställda (nuvarande)   7 106´  

Hyra lokaler Soft Center    1 411´ 

Plattform ink drift samt licenser   6 840´  

Övriga kostnader     320´  

Prognos intäkter från försäljning (2023)   - 2 600´  

Total kostnad helår    33 763´  

Budget för verksamheten är idag 7 370´ vilket innebär att detta scenario 

kräver en extern finansiering i storleksordningen minst 26 500´ för att 

behålla nuvarande kostnadsläge. 

2 Återgå till ungefär samma verksamhet som hösten 2022 (före projekt 

EMIN)  

I detta scenario är hänsyn taget till att vi skall kunna behålla samma bredd i 

språkutbudet.  

Kostnad år  

28 medarbetare    14 610´  

Hyra lokaler Soft Center    820´  

Plattform ink drift samt licenser   5 040´ 

Övriga kostnader    750´  

Prognos intäkter från försäljning (2023)   - 2 600´  

Total kostnad helår    18 620´  
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Med samma beräkning som i föregående exempel blir kostnaden när 2023 

års budget är frånräknad 11 250´. Här är extern finansiering i minst 

storleksordningen 11 250´ önskvärd. I det här exemplet finns inte 

utvecklingsarbetet Ehälsa, Krafttag asyl, BIU Online 3.0 eller etablering 

genom Hälsa Skola Jobb med (se beskrivning av projektet EMIN ovan). Vi 

räknar här med fortsatt försäljning och leverans av samhällsorientering, 

studiehandledning samt modersmålsundervisning.  

I nuläget diskuteras finansieringslösningar med de ca 50 kommuner vi i dag 

samarbetar med. Ronneby kommun har även en ansökan inne om att bli en 

distansskola. Om den ansökan beviljas ökar möjligheterna till delfinansiering 

och på sikt kan BIU bli ett nationellt nav i en sådan verksamhet. Flytt av 

verksamheten till egna lokaler under 2024 bör vara möjlig, Parkdalaskolan 

alt Snäckebacksskolan. I så fall en kostnadsminskning med 820 tkr.  

3 Tillhandahålla lagstadgad studiehandledning för elever i 

Ronneby kommun genom BIU  

Enligt den bedömning som görs av ansvariga vid BIU kommer detta att 

kräva ca 20 studiehandledare inklusive några samhällsinformatörer.  

Kostnad år  

20 medarbetare    10 152´  

Hyra lokaler Soft Center    650´  

Plattform ink drift samt licenser   4 140´  

Övriga kostnader    500´    

Total kostnad    15 442´  

I det här exemplet kan vi inte räkna in intäkter från försäljning. Hela 

budgetkostnaden måste då finansieras av Ronneby kommun. Detta innebär i 

så fall en uppräkning av budget för studiehandledning med 8 072´. Exemplet 

innebär även omställningskostnader då ca 7 medarbetare behöver omplaceras 

eller sägas upp. Samtliga har uppsägningstid 6 månader.  

En tänkbar åtgärd för att minska kostnader något är att inhysa verksamheten 

i egna lokaler. Detta bör vara möjligt från januari 2025, Parkdalaskolan alt 

Snäckebacksskolan.  

Projektmedel kan tillkomma i det här exemplet vilket i så fall kommer att 

minska kostnaden. I det här exemplet kan vi också intensifiera försäljning av 

våra tjänster under återstoden av nuvarande projekttid fram till 31 januari 

2024.  

4 Nedläggning av BIU  

Ett ytterligare alternativ kan vara nedläggning av verksamheten BIU. I det 

här fallet behöver vi behålla ca 20 medarbetare för att klara lagstadgad 
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verksamhet i Ronneby kommun. Detta enligt ledningen för BIU. 

Medarbetarna behöver då införlivas i annan verksamhet alternativt placeras 

under rektorer på skolenheter i kommunen.  

Det här alternativet innebär att samlad kompetens försvinner och framtida 

möjligheter för utveckling starkt begränsas. Vi vet sedan tidigare att den här 

modellen oftast leder till försämrad arbetsmiljö och att känslan av 

tillhörighet försvinner. Med största sannolikhet kommer den här modellen 

leda till en rejäl försämring för kommunens barn och elever. Vilket i sin tur 

innebär sämre måluppfyllelse samt fler vuxenstuderande som inte klarar sin 

utbildning.  

De uppdrag som utförts utanför BIU formella uppdrag så som tolkning, 

översättning, hjälp åt kommunens hyresvärdar, stöd åt idrottsklubbar samt 

det brottsförebyggande arbetet kommer i det här scenariot behöva utföras av 

andra aktörer. Inte minst behovet av brottsförebyggande arbete och tidiga 

kontakter mellan skola och vårdnadshavare är något som många svenska 

kommuner saknar, detta finns i dag i Ronneby!  

Lönekostnaden för detta scenario kommer att bli 10 152´ det vill säga en 

uppräkning av nuvarande budget med 2 782´. Det av de redovisade 

alternativen på kort sikt minst kostsamma men på längre sikt med största 

sannolikhet för Ronneby kommun ett väldigt dyrt sådant.  

Slutord  

I ett samhälle vi sett växa fram under de senaste åren är det både rimligt och 

önskvärt att satsa på insatser som stödjer en god samhällsutveckling, främjar 

en likvärdig skola, ökar måluppfyllelsen för nyanlända och ger alla samma 

möjlighet att bli goda samhällsmedborgare och självförsörjande individer. 

Vi kan i texten ovan se några skolledares åsikter om betydelsen av 

kvalificerad studiehandledning för elever med annan språkbakgrund än 

svenska samt hur den påverkar elevernas måluppfyllelse i positiv riktning. 

Betydelsen av samhällsorientering och andra integrationsbefrämjande 

insatser kan inte nog understrykas.  

BIU har sedan 2013 arbetat med att bygga upp verksamheter inom dessa 

områden och sitter idag på en unik samlad kompetens. Detta har påtalats i ett 

antal utvärderingar som gjorts av de projekt och det utvecklingsarbete som 

bedrivits och bedrivs.  

I en svår ekonomisk verklighet är det naturligtvis en stor utmaning att driva 

verksamheten vidare i nuvarande form, alternativ 1. Detta då det i så fall 

behöver tillskjutas 26 500 tkr i projektmedel och ökad försäljningsvolym. En 

rimlig och framkomlig väg bör vara att återgå till den nivå BIU hade 2022, 

alternativ 2 ovan. Vi kan i så fall ge våra egna kommuninvånare kvalitativt 

god studiehandledning och samhällsorientering samt stötta i många olika 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

34(64) 
2024-02-12  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

integrationsbefrämjande insatser lokalt, regionalt och på nationell nivå. 

Samtidigt kan vi fortsätta att utveckla verksamheten samt arbeta med nya 

finansieringsvägar så som ökad försäljning och nya projektmedel. Vi kan i 

det här exemplet också behålla vår plattform för distans- och 

fjärrundervisning vilket är nödvändigt för att bedriva verksamhet on line.  

Vi ser även stora utmaningar inom kompetens- och personalförsörjning de 

kommande åren. Att fortsätta utveckla de digitala tjänster och den personella 

kompetens som finns inom BIU idag kan vara avgörande för en fortsatt god 

kvalitet.  

Förslaget, alternativ 2, innebär ett ekonomiskt risktagande men kanske ett i 

sammanhanget rimligt sådant. Det utifrån de behov vi idag ser i vårt 

samhälle samt de utmaningar vi står inför. BIU kan i det här sammanhanget 

och i det här vägvalet bli en ännu större aktör i ett nationellt perspektiv samt 

bli ekonomiskt självbärande.  

Då skillnaden i kostnader mellan alternativ 2 och 3 i sammanhanget är 

ganska liten (3 178 tkr) bör alternativ 2 vara det klart bästa alternativet 

beroende på att här har vi kvar en stor utvecklingspotential och samlad 

kompetens. Alternativ 3 och 4 innebär en avsevärd kvalitetsförsämring inom 

samtliga områden, om än till lägre kostnad.        

Utbildningsnämnden beslut 2023-10-19 

Utbildningsnämnden beslutar att ta utredningen till dagens protokoll och 

hänskjuter utredningen som ett informationsunderlag till Kommunstyrelsen 

utan eget ställningstagande.      

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att arbetsutskottet föreslår 

kommunstyrelsen att notera ärendet till protokollet.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 49 Dnr 2022-000106 532 

Samrådsremiss för ombyggnad av Blekinge kustbana, 
Bredåkra - Kallinge, nytt mötesspår i Ronneby kommun 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott  

- godkänner yttrande över granskningsremiss för järnvägsplan för 

anläggning av mötesspår på Blekinge kustbana, delen Bredåkra-

Kallinge, i Ronneby kommun 

- förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Ärendebeskrivning 

Blekinge Kustbana (BKB) är en mycket viktig järnvägssträcka för att knyta 

ihop Blekinges arbetsmarknadsregion med storstadsregionen Malmö och 

vidare ut i Europa genom Kastrup. Att resa mellan Malmö och Karlskrona 

tar idag drygt 2:40 trots att avståndet endast är cirka 240 kilometer långt. 

Den långa restiden beror på att banan är kurvig och har behov av tekniska 

lösningar som kan medge högre hastigheter. 

Banan är angiven som en brist i den nationella planen för transportsystemet 

2018-2029 utifrån kapacitet och långa restider. För en fortsatt regional 

utveckling är kortare restider och ökad robusthet på Blekinge Kustbana en 

förutsättning. Åtgärderna som ska genomföras är ett steg närmre Blekinges 

långsiktiga mål, om en restid på 2 timmar mellan Karlskrona och Malmö. 

De planerade åtgärderna ska utföras på befintlig sträckning och omfattar ett 

nytt mötesspår samt hastighetshöjade åtgärder på sträckan Kristianstad – 

Karlskrona. Det byggs ingen station för påstigande i Kallinge/Bredåkra utan 

ger enbart möjlighet för möten mellan tåg.  

Järnvägsplanen ställs ut för granskning mellan 12 januari och 12 februari 

2024. Byggnationen är planerad under åren 2026-2027. Förslaget återfinns i 

sin helhet på www.trafikverket.se/blekinge-kustbana.   

Bedömning 

Under samrådet påtalades visionen om Knutpunkt Blekinge med en sluten 

konstruktion med plattform för resandeutbyte i närheten av strategiskt 

viktiga Ronneby Airport. Remissvaret påtalar vikten av att mötesspårets 

utformning inte får riskera försvåra möjligheten för en framtida övertäckt 
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plattform för resandeutbyte. Dessa synpunkter kvarstår tillsammans med 

förordande av den valda platsen.  

 

Trafikverket skriver i samrådsredogörelsen att de ”känner kommunens och 

regionens önskemål om plattformar och ett framtida transportnav i 

anslutning till Ronneby Airport. Möjlighet till att anlägga plattformar för 

resandeutbyte i framtiden är en aspekt som kommer vägas in i det fortsatta 

arbetet, men resandeutbyte är inte ett av projektets ändamål och plattformar 

ingår därför inte i projektet. Att korta ner restiderna på Blekinge kustbana 

har varit inriktningen sedan åtgärdsvalsstudien togs fram 2014 och är vad 

projektet syftar till.  

 

Gällande utveckling av Blekinge kustbana i framtiden genom ett system för 

regionaltåg och ett system för lokaltåg så finns det inga sådana planer hos 

Trafikverket i dagsläget. De linjerätningar och andra hastighetssänkande 

åtgärder som planeras har för avsikt att förbättra banans robusthet och 

kapacitet för befintlig trafik och inte i att möjliggöra för att 8 utöka 

tågtrafiken. Det finns i dagsläget inte heller några planer på att bygga nya 

stationer med resandeutbyte.  

 

Trafikverket har kompletterat samrådsunderlaget med information gällande 

områdesbestämmelserna i detaljplan 270 Häggatorp m.fl. Trafikverket har 

tagit del av Platsanalys för Knutpunkt Blekinge som är del av Ronneby 

kommuns yttrande på samrådsunderlaget, samt noterar kommunens 

förordnade av lokalisering i Bredåkra” 

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av ärendet.  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Kristina Eklund, planchef 

Granskningshandling Blekinge kustbana, Bredåkra – Kallinge, nytt 

mötesspår 

Illustrationskarta 1 

Illustrationskarta 2 

Samrådsredogörelse 
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Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår kommunstyrelsens 

arbetsutskott att godkänna granskningsremiss för järnvägsplan för 

anläggning av mötesspår på Blekinge kustbana, delen Bredåkra-Kallinge, i 

Ronneby kommun och beslutar skicka detsamma till Trafikverket senast den 

12 februari 2024.    

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att remissyttrandet godkänns 

samt att paragrafen justeras omedelbart.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Trafikverket 

Kristina Eklund, planchef 
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§ 50 Dnr 2023-000639 435 

Remiss gällande en översyn och aktualisering av 
hamnarna av riksintresse för yrkesfisket 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att inte 

ha några synpunkter gällande remissen översyn och aktualisering av hamnar 

för yrkesfisket. 

Ärendebeskrivning 

Havs- och vattenmyndigheten beslutar om områden av riksintresse för 

yrkesfiske enligt Miljöbalkens bestämmelser om riksintresse, MB 3 kap. 5§, 

där tillämpning av bestämmelserna innebär att dessa områden ska skyddas 

mot åtgärder som påtagligt kan försvåra för fiskets bedrivande.  

Riksintresseanspråk för yrkesfisket omfattar idag betydande lek- och 

uppväxtområden, fångstområden, områden för fiskvandring, samt hamnar för 

landning, stillaliggande och service.  

Senaste beslut om hamnar av riksintresse för yrkesfisket togs av 

Fiskeriverket år 2006, till följd av faktorer som beståndsutveckling, 

förvaltningsåtgärder och introducerande av ny teknik, har svenskt yrkesfiske 

sedan tid för detta beslut genomgått stora förändringar. Detta beslut 

omfattande 55 hamnar.  

Havs- och vattenmyndigheten förordar att för yrkesfisket särskilt betydande 

hamnar för landning, stillaliggande och service fortsatt skall kunna utgöra 

riksintressen för yrkesfisket, mot bakgrund av att de svarar för nödvändig 

infrastruktur och säkerställandet av grundläggande funktioner.  

Krav föreligger att riksintresseanspråk bibehålls aktuella, i detta underlag 

redovisas därför ett förslag på hamnar som Havs- och vattenmyndigheten, 

efter en översyn av metod för urval och mot bakgrund av aktuell situation 

inom svenskt yrkesfiske, bedömer utgöra lämpliga riksintresseanspråk för 

yrkesfisket.  

Förslaget identifierar hamnar utifrån förekommande benämningar i 

underliggande data, fysisk plats, infrastruktur eller fiskerirelaterad 

verksamhet i hamnar vare sig preciseras eller rumsligt avgränsas. En 

närmare precisering skulle därför behöva göras, mot aktuella 

kunskapsunderlag, i händelse av att riksintresseanspråken prövas.  
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Föreslaget bedöms sammantaget uppfylla Boverkets kriterier för 

riksintressen.  

Bedömning 

Metoden som HaV har utgått från har identifierat 29 hamnar som uppfyller 

föreslagna kriterier för fiskintresseanspråket. 27 av dessa har varit utpekade 

sedan tidigare och de två tillkommande finns i Mollösund i Orust kommun 

och Norrsundet i Gävle kommun.  

I Blekinge finns tre hamnar utpekade, Nogersund och Hörvik i Sölvesborgs 

kommun samt Karlskrona-Saltö i Karlskrona kommun.  

Ronneby kommun har inga synpunkter gällande urval av hamnar för 

riksintresse. Dock anses frågan om vikten av det småskaliga fiskets 

betydelse för livsmedelsförsörjning och nationell krisberedskap intressant 

som komplement till de riksintressant utpekade hamnarna.  

 

Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Kristina Eklund, planchef 

Remiss gällande en översyn och aktualisering av hamnar av riksintresse för 

yrkesfisket.    

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår Kommunstyrelsens 

arbetsutskott besluta att inte ha några synpunkter gällande remissen översyn 

och aktualisering av hamnar för yrkesfisket.   

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordföranden finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Havs- och vattenmyndigheten 

Kristina Eklund, planchef 
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§ 51 Dnr 2023-000605 706 

Taxor 2024 - Korrigering utifrån procentsats gällande 
förbehållsbelopp, vård- och omsorgsförvaltningen 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att godkänna den procentuella ökningen 

gällande förbehållsbelopp i författningssamlingen avseende taxor och 

avgifter för 2024. 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag vård- och omsorgsnämnden 2024-01-23 § 4: 

Förslag till ny författningssamling, taxor och avgifter för vård- och 

omsorgsnämnden 2024 var uppe för beslut 2023-11-22, Dnr 2023-000258 

706. Vid detta tillfälle var inte procentsatsen avseende förbehållsbeloppet 

kopplat till årets prisbasbelopp ändrat varav detta önskas korrigeras. 

 Avgiftshandläggarna går efter Socialstyrelsens meddelandeblad och utifrån 

denna ligger förbehållsbeloppen korrekt inlagda i avgiftssystemet. Det är 

enbart i författningssamlingen det har missats att korrigerats. Samma sak 

gäller för år 2023. Den korrekta procentsatsen är markerad med röd text i 

författningssamlingen.  

Avgifterna inom vård- och omsorgsnämnden samt förbehållsbeloppet 

justeras årligen procentuellt utifrån ändringar i prisbasbeloppet. 

 Prisbasbeloppet har från 2023 ökat från 52 500 till 57 300 för 2024. Här 

med har avgifterna procentuellt ökat med 9,1 %. Maxtaxan är det 

månadsbelopp som man betalar som mest, oavsett vad man har i pension och 

vad man har för tillgångar. Maxtaxan för år 2024 är 2574 kr/mån.  

Enligt socialtjänstlagen (SoL) får den enskildes avgifter för hemtjänst och 

dagverksamhet, tillsammans med avgifter som avses i 17 kap. 8 § första 

stycket 1 och 2 hälso- och sjukvårdslagen (2017:30), per månad uppgå till 

högst det fastställda högkostnadsskyddet enligt SoL.      

Bedömning 

Bedömningen är att korrekt procentsats i förhållande till förbehållsbeloppet 

kopplat till prisbasbelopp för år 2024 behöver korrigeras. Vidare hantering 

inför kommande ändringar kommer säkerställas genom ytterligare 

noggrannhet.  
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Barnrättsbedömning  

Barnrättsbedömning saknas då barn inte bedöms påverkas av 

ärendet/beslutet.  

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse – Frida Einarsson Sundin, enhetschef myndighetskontoret 

Underlag: Författningssamling avgifter 2024  

Underlag: Meddelandeblad Socialstyrelsen  

Underlag: Mail: Taxor      

Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsförvaltningen föreslår vård- och omsorgsnämnden besluta 

föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta att; 

 - Godkänna den procentuella ökningen gällande förbehållsbelopp i 

författningssamlingen avseende taxor och avgifter för 2024.  

 

Beslut  

Vård- och omsorgsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta att godkänna den procentuella ökningen 

gällande förbehållsbelopp i författningssamlingen avseende taxor och 

avgifter för 2024.       

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är vård- och omsorgsnämndens. Ordföranden finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 52 Dnr 2024-000037 106 

Projekt ICLD Demokratisk Resiliens Ukraina 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

godkänna att Ronneby kommun deltar i projektet. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-02-06 att godkänna avsiktsförklaring för 

deltagande i ICLD:s nätverk (Internationellt Centrum för Lokal Demokrati) 

"Nätverk för Demokratisk Resiliens". Nätverket är av betydelse för Ronneby 

kommuns utveckling av vänortssamarbetet med Ternopil och det ger en unik 

möjlighet att bidra till och dra nytta av internationellt kunskapsutbyte för att 

stärka och värna demokratiutveckling.  

Nu finns en projektansökan gjord med syfte att stärka VA-frågorna. 

    

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att kommunstyrelsen föreslås 

besluta att godkänna att Ronneby kommun deltar i projektet.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

43(64) 
2024-02-12  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 53 Dnr 2023-000129 192 

Besvarande av motion från Mia Persson (MP) inför 
tillgång till kostnadsfria mensskydd på skoltoaletterna 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förelår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta att 

- bifalla motionen 

- kostnader som uppstår hanteras inom utbildningsnämndens 

budgetram. 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-12-19 § 196: 

Inför ställningstagande och beslut om införandet av kostnadsfria mensskydd 

på skoltoaletterna återremitterar Kommunstyrelsens arbetsutskott ärendet till 

Utbildningsnämnden (KS Dnr 2023-000129 192) för en kostnadsberäkning.      

Bedömning 

Kostnadsberäkning är gjord avseende 34 automater för mensskydd fördelade 

på Ronneby kommuns skolenheter förutom Espedalsskolan samt 

Fredriksbergsskolan som blir F-3 skolor från hösten 2024. I det beräknade 

priset ingår automater samt mensskydd som skickas till varje skolenhet ca. 

2ggr./år. Städleverantörer uppger att de kommer fylla på automaterna utan 

extra kostnad. Den beräknade årliga kostnaden blir då ca. 100 000/år.  

 

Kostnadsberäkningen är gjord med hjälp av underlag från Herbox, som 

levererar kostnadsfria mensskydd på Ronnebys offentliga toaletter. 

      

Förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår Utbildningsnämnden att föreslå 

Kommunfullmäktige att bifalla motionen med komplettering under 

förutsättning att utbildningsnämnden får täckning för kostnader som uppstår 

om Utbildningsförvaltningen får i uppdrag att ansvara för hanteringen. 
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Utbildningsnämndens beslut 2023-12-19 

Utbildningsnämnden beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att bifalla 

motionen med komplettering under förutsättning att utbildningsnämnden får 

täckning för kostnader som uppstår; om Utbildningsförvaltningen får i 

uppdrag att ansvara för hanteringen. 

Samt 

Att en kompletterande text bifogas svaret till kommunfullmäktige och 

tillställs nämndsledamöterna med ett förtydligande av vad som ingår i den 

beräknade kostnaden. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att motionen bifalles och att 

kostnaden hanteras inom utbildningsnämndens budgetram.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 54 Dnr 2023-000290 192 

Besvarande av motion från Ola Robertsson (S) och 
Rebecka Jirle (S) - Avskaffa delade turer 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att motionen är besvarad. 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag vård- och omsorgsnämnden 2023-12-20 § 206: 

Motion gällande att avskaffa delade turer har inkommit och vård- och 

omsorgsförvaltningen har fått i uppdrag att presentera alternativa modeller 

och kostnader förknippade med dessa för hur verksamheten ska bedrivas 

utan delade turer.       

Bedömning 

De delade turerna har sitt ursprung i de resursfördelningar som möjliggör hur 

scheman kan förläggas med förankring i verksamheternas behov och 

ekonomiska ramar.  

Nuläget ser ut enligt följande:  

- Hemtjänst: 13 delade turer per vecka  

- Vård- och omsorgsboende: 40 delade turer per vecka Samtliga delade turer 

är förlagda till helg.  

En arbetsgrupp har arbetat med att ta fram olika modeller. De har haft 

workshop med representanter från hela förvaltningen samt har det varit en 

enkät ute bland vårdbiträden och undersköterskor som idag går på 

schemarader.  

Det som framkommit som förslag är bland annat möjlighet till helgavtal, 

högre överkapaciteter i samtliga verksamheter och arbetstidsförläggning i 

skift (dag, kväll, natt alternativt kväll, natt). Ett alternativ är att sänka 

heltidsmåttet, med bibehållen lön. Detta skulle innebära att verksamheten 

behöver fler personer i tjänst för att lösa verksamhetens behov.  

Nuvarande arbetstidsmått:  

• 37:00 tim/vecka – dag, kväll, helg  

• 34:20 tim/vecka - natt  
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• 36:20 / vecka – rotationstjänst (inkluderar natt)  

• 40:00 tim/vecka – rak vecka utan helger/röda dagar  

Ren helgtjänstgöring finns ej som framtaget veckoarbetstidsmått i dagsläget 

inom kommunen.  

Arbetsgruppen kommer fram till att det krävs fler medarbetare för att lösa ut 

de delade turerna samt att en och samma modell inte passar alla 

verksamheter. Detta utifrån att grundförutsättningarna ser olika ut. Troligtvis 

behöver flera olika modeller fogas samman och arbetet ske utifrån ett brett 

synsätt.  

Bedömningen är att det skulle kosta mellan 20-30 Mkr för att anställa upp 

personal för att på så sätt kunna lösa ut de delade turerna i ett nuläge. Även 

vid tillskott av nämnd summa kommer det bli svårt utifrån den demografiska 

utvecklingen tillsammans med nuvarande och framtida 

rekryteringsutmaningar att helt frångå delade turer.  

Problematiken finns också i att resurserna behövs på helgen och en ökning 

för att lösa ut de delade turerna kommer att bidra till många resurspass mitt i 

veckan.  

Oavsett vilken modell som används krävs ett jobb med att nyttja resurserna 

och få ut överkapaciteten när den behövs. Att ändra arbetspass medför 

förskjuten arbetstid.  

Verksamheterna ställer sig positiva till att minska eller helt ta bort de delade 

turerna. Bedömningen är att det inom den ekonomiska ram verksamheterna 

har att förhålla sig till pågår ett ständigt arbete med att minska delade turer. 

 Det kommer däremot bli svårt att lösa ut de delade turerna inom befintlig 

ram. Dock kommer verksamheterna försöka nyttja resurser som redan 

används på ett effektivare sätt, exempelvis genom förändrade 

arbetstidsförläggningar över dygnet. Detta skulle eventuellt kunna medföra 

en möjlighet att lösa ut fler delade turer.  

Med denna bedömning anser vi motionen besvarad och att arbetet med att 

reducera eller helt frångå delade turer kommer att fortskrida.      

Förslag till beslut 

Vård- och omsorgsnämnden föreslås besluta att anse motionen besvarad.      

 

Vård- och omsorgsnämndens beslut 2023-12-20 

Vård- och omsorgsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsens arbetsutskott 

föreslå kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta att anse 

motionen besvarad med tillägget att vård-och omsorgsnämnden ger 
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förvaltningen i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp som arbetar fram en 

modell för att på sikt avveckla delade turer i Ronneby kommun. 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår, eftersom det är nämndens sak 

att tillsätta en arbetsgrupp och inte kommunfullmäktiges, att 

kommunfullmäktige bara föreslås besluta att motionen är besvarad.       

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 55 Dnr 2023-000448 192 

Besvarande av motion från Roger Gardell (L) - avbryt 
omedelbart upphandlingen angående Karöline 1 och 
satsa på protonbåten vid Karön 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att bifalla motionens förslag om att avbryta 

upphandlingen samt att motionen är besvarad i den del som avser elmotorer 

och väderskydd. 

 

Ärendebeskrivning 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-12-19 § 316: 

Roger Gardell (L) lämnar följande motion om att avbryta upphandlingen 

avseende Karöline 1: Den gamla Karöline har varit en fantastisk pärla i vår 

skärgård och många turister och invånare i Ronneby har kunnat njuta av 

färden från Ekenäs till Karön. Den har varit i drift i många år och nu har den 

enligt Liberalerna gjort sitt. Den är inte heller anpassad för personer med 

funktionshinder och underhållskostnaderna är stora. Den saknar även 

miljövänlig framdrift. Det finns ett uppdrag där man ska begära in anbud för 

att se vad en renovering av båten skulle kunna kosta och det ska i de 

anbuden garanteras att båten håller i tio år. Och den budget som är satt är 1.5 

miljoner som förmodligen är i underkant för att göra båten sjösäker igen.  

Under året har båten inte varit i drift utan legat på varv i väntan på att anbud 

ska inkomma vilket kan ha påverkat båtens skick då inget underhåll har 

genomförts. Karöline 2 (pontonbåten) har trafikerat Karösundet på ett 

kontinuerligt, mycket bra och uppskattat sätt. Den körs idag på 

fossilbränslemotorer vilket inte är så miljövänligt. Detta kan ändras genom 

att motorerna byts ut till elmotorer vilket gör båten miljövänlig och billigare. 

Vidare bör det byggas ett tak på över båten vilket gör att den även blir 

väderskyddad. Detta innebär att det kommer monteras laddstolpar på Ekenäs 

vilket även är positivt för besökare som är i behov av detta.  

Fördelar med Pontonbåten:  

 Låga underhållskostnader  

 Lättillgängliga för alla att gå ombord och av på  
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 Driftsäker med två elmotorer  

 Klimat och miljövänlig med två elmotorer  

 Aluminiumbåt vilket medför låga underhållskostnader.  

Detta innebär att det inte behövs någon reservbåt.  

Vi yrkar på att:  

- Den upphandling som är beslutad för Karöline 1 avbryts omedelbart och att 

Karöline 1 avvecklas.  

Beslut tas att utrusta pontonbåten med elmotorer och väderskydd      

Bedömning 

Teknik-, Fritid- och Kulturförvaltningen lämnar följande remissvar: 

 Gällande Karöline 2, dvs pontonbåten, stämmer motionsställaren fördelar 

med den båten. Det är låga underhållskostnader och den är 

tillgänglighetsanpassad. Under sommaren 2023 byttes de gamla motorerna ut 

till nya (medel från nämndens generella investeringsmedel), dock ej 

elmotorer. 2023 har också nytt väderskydd inklusive ny ställning köpts in. 

Beslutsförslaget om väderskydd är alltså en ickefråga eftersom det redan är 

inköpt. Elmotorer bör ses över som ett alternativ och utredas inför nästa byte 

av motorer för pontonbåten.  

Fastighetsenheten är ägare till Karöline 1 och har uppdraget att upphandla 

renovering av båten. Upphandlingen är under förberedande men inte lämnad 

för anbudsräkning. Det finns medel tillförda enheten för att kunna 

genomföra renovering av båten. Det är önskvärt för Teknik-, fritid- och 

Kulturförvaltningen att få tydlighet i om upphandling för renovering av 

Karöline 1 ska ske eller inte. Sådan tydlighet kan ges genom 

beslutshanteringen av motionen i Kommunfullmäktige.       

Förslag till beslut 

Teknik-, Fritid- och Kulturnämnden beslutar att skicka ovanstående 

remissvar vidare till Kommunfullmäktige.       

 

Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2023-12-19 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att skicka ovanstående remissvar 

vidare till Kommunfullmäktige med ändringen att följande text i 

bedömningen stryks: ”Det är önskvärt för Teknik-, fritid- och 

Kulturförvaltningen att få tydlighet i om upphandling för renovering av 

Karöline 1 ska ske eller inte. Sådan tydlighet kan ges genom 

beslutshanteringen av motionen i Kommunfullmäktige.” 
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Förslag till beslut under sammanträdet  

Roger Gardell (L) förslår med instämmande av Roger Fredriksson (M) att 

bifall till motionen förslag om att avbryta upphandlingen samt att motionen 

är besvarad i den del som avser elmotorer och väderskydd. 

Ola Robertsson (S) föreslår att motionen avslås och upphandlingen fullföljs 

för att få klarhet i kostnaden innan beslut tas om fortsatt hantering samt att 

delen om elmotorer och väderskydd i motionen är besvarad.     

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om Roger Gardells (L) 

förslag bifalls eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.   

 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om Ola Robertsson (S) 

förslag bifalls eller avslås och finner att arbetsutskottet avslår detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 56 Dnr 2023-000097 192 

Besvarande av motion från Catrin Stellte-Fridh (S) om 
sänkt hastighet vid Blekinge Naturbruksgymnasium 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

föreslå kommunfullmäktige besluta att ge teknik-, fritid- och 

kulturförvaltningen i uppdrag att lämna in ett förslag om hastighetssänkning 

till 50 km/h på del av väg 620 förbi Blekinge naturbruksgymnasium, enligt 

karta från teknik-, fritid- och kulturnämndens, till länsstyrelsen och med 

detta anse motionen vara besvarad. 

Ärendebeskrivning 

Catrin Stellte-Fridh (S) föreslår i en motion att hastigheten på del av väg 620 

(Gamla Riksvägen) förbi Blekinge Naturbruksgymnasium sänks till 30 km/h 

av säkerhetsskäl. Det rör sig många elever i området, några till häst och 

några med hund. Förslagsställaren hänvisar till att det är 30 km/h utanför 

övriga skolor och förskolor i kommunen.  

Bedömning 

Motionen har varit på remiss till utbildningsnämnden och teknik-fritid- och 

kulturnämnden. 

Utbildningsnämnden yttrar följande: ”Vi ser detta som en viktig fråga då 

många ungdomar rör sig över denna väg. Det gäller framför allt våra 

ungdomar som går, cyklar, rider och kör med häst och vagn men det gäller 

även våra ungdomar som är nybörjare på att köra maskin med redskap.” 

 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden skriver följande: 

”Väg 620 är en statlig väg, vägsträckan i fråga är belägen utanför tättbebyggt 

område vilket innebär att beslut om ändring av hastighetsgränsen tas av 

Länsstyrelsen.  

Vem som helst, även Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen kan lämna in 

en ansökan om sänkt hastighet till Länsstyrelsen.  

För att respekten för hastighetsbegränsningarna inte ska urholkas är det 

viktigt att man endast beslutar om sänkt hastighet där det verkligen behövs.  
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Att bashastighet råder på vägen innebär inte att det alltid är lämpligt att 

framföra ett fordon i den hastigheten, vilket finns reglerat i 3 kap. 14 § 

trafikförordningen. Vägens karaktär och utformning med fastigheter intill 

vägbanan lämpar sig inte för att framföra fordon i 70 km/tim vilket är 

bashastigheten utanför tättbebyggt område. Vägens utformning ger för 

handen att man kan förvänta sig trafik från fordon och oskyddade trafikanter 

från fastigheter utmed vägen, varför hastigheten ska anpassas efter det. 

Eftersom skolan och passagen till den är belägen vid kurvan är det dock inte 

orimligt att föreslå en sänkning av hastighetsgränsen precis där.” 

Nämnden beslutar att ”föreslå Kommunfullmäktige att ge Teknik-, fritid- 

och kulturförvaltningen i uppdrag att lämna in ett förslag om 

hastighetssänkning till 50 km/h på delen av vägen i anslutning till skolan 

enligt bifogad karta till Länsstyrelsen och med detta anse motionen 

besvarad.” 

 

Enligt handläggaren på teknik-, fritid- och kulturförvaltningen beror 

skillnaden i hur lång sträcka som det förslås hastighetssänkning på samt att 

sänkningen är till 50 km/h istället för motionens 30 km/h på en bedömning 

av vad som skulle kunna ge framgång vid en ansökan till länsstyrelsen. 

 

Barnrättsbedömning  

Barn berörs av beslutet och barnchecklista är genomgången. Bifogas 

tjänsteskrivelsen som underlag för beslut. 

 

 

Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse av Anna-Karin Sonesson, kanslichef 

Barnchecklista 

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2023-08-17 § 123 

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-04-25 § 98 

Karta TFKN förslag 

Motion från Catrin Stellte-Fridh (S) 

Kartbilaga till motionen 
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen besluta att föreslå kommunfullmäktige besluta att ge 

teknik-, fritid- och kulturförvaltningen i uppdrag att lämna in ett förslag om 

hastighetssänkning till 50 km/h på del av väg 620 förbi Blekinge 

naturbruksgymnasium, enligt karta från teknik-, fritid- och kulturnämndens, 

till länsstyrelsen och med detta anse motionen vara besvarad.  

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordföranden finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 57 Dnr 2023-000427 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG Julgransskog 
på torget 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att avslå 

medborgarförslaget. 

Ärendebeskrivning 

I ett medborgarförslag föreslås en julgransskog på torget enligt följande: 

”För att skapa trivsel och engagemang är mitt förslag att en "skog" av 

julgranar skapas på torget i Ronneby i juletid, exempelvis under december. 

Varje förskoleavdelning alternativt varje förskola i kommunen får en gran att 

dekorera där barnen får bestämma eventuellt tema och skapa dekorationer att 

sätta i granen. Granarna placeras sedan tillsammans på torget med lämplig 

belysning för allmänheten att ta del av och det skapar samtidigt julstämning i 

staden. Barnen känner engagemang i att de får vara med och pynta staden 

och att det visas offentligt. Invigning av julgransskogen kan göras högtidligt 

i samband med annan julaktivitet på torget. Kanske finns det skogsägare 

eller julgransförsäljare som vill sponsra med granar eller så köper 

kommunen in dem.”  

Bedömning 

Näringslivs- och kommunikationsenheten har via näringslivsutvecklare 

Annika Sandqvist lämnat ett yttrade. 

Enheten ser utmaningar med en julgransskog på torget då den skulle bidra 

till otrygghet med mörker och skuggor, något som det arbetas hårt med att få 

bort. Förskolebarn har dock getts möjlighet att pynta de granar som brukar 

placeras utmed gågatan. 

Utöver trygghetsaspekten kan en skog av julgranar på torget innebära 

skötselsvårigheter av torgytan t.ex. vid snöfall. 

 

Barnrättsbedömning  

Barn berörs indirekt av beslutet och barnchecklista är genomgången. Bifogas 

tjänsteskrivelsen som underlag för beslut. 
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Beslutsunderlag  

Tjänsteskrivelse av Anna-Karin Sonesson, kanslichef 

Medborgarförslag Julgransskog på torget 

Yttrande av Annika Sandqvist, näringslivsutvecklare 

Barnchecklista 

   

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen att avslå medborgarförslaget.  

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det endast finns ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordföranden finner att arbetsutskottet 

bifaller detsamma.       

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 58 Dnr 2023-000231 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG starta upp en 
familjecentral 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att 

ge kommunledningsförvaltningen tillsammans med utbildningsförvaltningen 

och arbete- och välfärdsförvaltningen i uppdrag att undersöka möjligheter, 

förutsättningar och kostnader för en familjecentral i Ronneby och en i 

Kallinge samt att anse medborgarförslaget besvarat. 

Ärendebeskrivning 

Ett medborgarförslag om att starta upp en familjecentral har inkommit till 

Ronneby kommun. Medborgarförslaget beskriver ett önskemål om en 

familjecentral i Ronneby där barnfamiljer kan träffas. Förslaget innefattar 

även en önskan om ett babycafé. 

 

Nämnden för arbete och välfärd och utbildningsnämnden har begärts yttra 

sig över medborgarförslaget.  

Bedömning 

Familjecentral är en arena för föräldraskapsstöd och en ”En väg in- 

verksamhet” där samlokalisering gör det enklare för familjer att ta del av 

flera aktörers verksamheter. Familjecentralen bygger på en samverkan och 

samordning av resurser mellan olika uppdragsgivare. Basen är mödra- och 

barnhälsovården i samverkan med öppen förskola samt en förebyggande 

socialtjänst, men ytterligare aktörer kan förekomma.  

Familjecentraler finns i många av Sveriges kommuner, enligt Myndigheten 

för familjerätt och föräldraskapsstöd (MFoF). I Blekinge finns en 

familjecentral i Karlskrona kommun som startade upp i september 2023. 

I nationell och regional styrningen finns familjecentral med som ett exempel 

på arbetssätt som förespråkas. Tidiga samordnade insatser för barn och unga 

(TSI) är en prioriterat i Ronneby kommun. Familjecentralens syfte och mål 

harmoniserar med att främja tidiga insatser för barn och unga samt med 

kommunens hållbarhetsstrategi:  
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 Vi satsar på tidiga insatser och samarbeten för att alla barn ska få 

en god uppväxt och goda livschanser  

 Vi erbjuder föräldraskapsstöd som stärker föräldraförmågan och 

relationen mellan förälder och barn  

 Vi hittar arbetssätt och gör insatser som mildrar effekterna av 

ekonomiska skillnader i barns uppväxter, och minskar 

konsekvenserna av social utsatthet 

 

I yttranden över förslaget framkommer följande: 

Utbildningsnämnden ställa sig positiv till att samverka med andra 

verksamheter kring en familjecentral. Utbildningsförvaltningen kan dock 

inte kan ta samordningsansvar för en familjecentral.   

Nämnden för arbete och välfärd ställer sig positiva till samverkan mellan 

olika parter till förmån för föräldraskapsstöd och en familjecentral är ett sätt 

att bedriva sådan samverkan. Arbete- och välfärdsförvaltningen ställer sig 

positiva till att fortsatt undersöka möjligheten till att starta en familjecentral i 

samverkan med bland annat Region Blekinge samt andra aktörer inom 

kommunen. 

 

Det bedöms angeläget för Ronneby kommun att tillsammans med Region 

Blekinge undersöka möjligheter och förutsättningar för en familjecentral i 

Ronneby kommun. Faktorer som behöver beaktas är nuvarande 

föräldraskapsstöd och behov, organisation och samordning, resursbehov och 

ekonomisk fördelning, ansvarsfördelning samt lokalisering. En 

förstudierapport bör genomföras enligt Ronneby kommuns projektmodell.  

 

Barnrättsbedömning  

Påverkar beslutet, direkt eller indirekt, barn och ungdomar? 

Frågan om en familjecentral bedöms påverka barn i stor utsträckning. Alla 

barn i åldern 0–6 år berörs då en familjecentral vänder sig till alla barn i 

denna åldersgrupp. En familjecentral har som inriktningen att skapa jämlik 

hälsa hos blivande föräldrar, föräldrar, barn och andra viktiga vuxna runt 

barnet. Familjecentralen ska bidra till att utjämna hälsoklyftor, stärka 

individens egenmakt samt att minska socioekonomisk och psykologisk stress 

i den enskilda familjen. Barn och familjer i Ronneby med stort behov av stöd 

är därav en viktig målgrupp.   
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Har barn/ungdomar som kan komma att beröras av beslutet fått uttrycka sina 

åsikter? 

Barn har inte fått komma till tals då det inte bedöms angeläget i detta skede. 

Vid beslut om fortsatt utredning om en familjecentral bör barn och 

vårdnadshavare göras delaktiga. 

Innebär beslutet att barns och ungdomars bästa har beaktats? 

En utredredning om en familjecentral i Ronneby bedöms grundläggande för 

att bedöma vad som är barns bästa i frågan. Vid en sådan utredning bör en 

mer omfattande prövning av barns bästa genomföras, en så kallad 

barnkonsekvensanalys.  

Beskriv eventuella intressekonflikter 

Finansiella och organisatoriska möjligheter kan påverka utfallet av en 

eventuell utredning av en familjecentral. Region Blekinges deltagande är en 

förutsättning för att fortsatt undersöka möjligheter och förutsättningar för en 

familjecentral i Ronneby kommun. 

 

Beslutsunderlag  

Medborgarförslag från Jimmy Tofftin 

Yttrande från Nämnden för arbete och välfärd  

Yttrande från Utbildningsnämnden    

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta  

 

att ge kommunledningsförvaltningen tillsammans med 

utbildningsförvaltningen och arbete- och välfärdsförvaltningen i uppdrag att 

undersöka möjligheter och förutsättningar för en familjecentral i Ronneby 

kommun samt att anse medborgarförslaget besvarat.    

 

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ola Robertsson (S) föreslår att möjligheter och förutsättningar för en 

familjecentral både i Ronneby och Kallinge undersöks.  

Roger Gardell (L) yrkar att beslutet kompletteras med att utöver möjligheter 

och förutsättningar ska även kostnaderna undersökas.   
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Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om Ola Robertsson (S) 

förslag bifalls eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma. 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om Roger Gardells (L) 

förslag bifalls eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.     

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 59 Dnr 2024-000004 101 

Kurser och konferenser 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att  

- Bengt Johansson (SD) kan delta och få till arvode för deltagande vid 

Bräkneåns vattenråds föreningsstämma 2024-04-24. 

- Ledamöterna i kommunstyrelsens arbetsutskott kan delta vid det 

kulturpolitiska toppmötet 2024-05-15. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande kurs- och/eller konferensinbjudningar föreligger:  

- Bräkneåns vattenråd, Kallelse 1 inför ordinarie föreningsstämma 

2024-04-24 

 

- Region Blekinge, Kulturpolitiskt toppmöte i Blekinge 2024-05-15     

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) föreslår att Bengt Johansson (SD) kan 

delta och få till arvode för deltagande vid Bräkneåns vattenråds 

föreningsstämma 2024-04-24. 

Ola Robertsson (S) föreslår att arbetsutskottets ledamöter får delta på det 

kulturpolitiska toppmötet 2024-05-15. 

     

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma. 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om Ola Robertsson (S) 

förslag bifalls eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Arbetsutskottets ledamöter 
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§ 60 Dnr 2024-000005 101 

Delgivningsärenden 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

delgivningsärendena till protokollet. 

Ärendebeskrivning 

Följande delgivningsärenden rapporteras: 

- Meddelande 3/2024 från SKR:s styrelsese – Överenskommelse om 

omställning till en långsiktigt hållbar socialtjänst 2024  

 

- Företagsbrev vänföreningen Ternopils 

 

Protokollsutdrag 

- Utbildningsnämnden 2024-01-18 §§ 6, 8 och anslag till investeringar 

      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

62(64) 
2024-02-12  
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§ 61 Dnr 2024-000003 101 

Delegationsbeslut 2024 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

återrapporterande delegationsbeslut till protokollet.  

Ärendebeskrivning 

Följande delegationsbeslut återrapporteras: 

- Sammanställning av delegationsbeslut tagna 2023 enligt pkt 2.17, 5.5 

och 5.15 i kommunstyrelsens delegationsordning 

- Delegationsbeslut 2023-11-13 enligt 1.8 kommunstyrelsens 

delegationsordning – kommunen avstår från att lämna remissyttrande 

över Förslag till bedömning av miljötillstånd och socioekonomisk 

analys från Havs- och vattenmyndigheten  

- Delegationsbeslut 2023-11-13 enligt 1.8 kommunstyrelsens 

delegationsordning – kommunen avstår från att lämna remissyttrande 

över remiss om ändring i Havs- och vattenmyndighetens föreskrifter 

HVMFS 2012:18 

- Delegationsbeslut 2024-01-23 enligt 1.8 kommunstyrelsens 

delegationsordning – kommunen avstår från att lämna remissyttrande 

över Naturvårdsverkets skrivelse Åtgärder för att öka 

materialåtervinningen av avfall 

- Sammanställning av delegationsbeslut tagna 2023-11-21 till 2024-01-

31 gällande lantmäteriförrättningar enligt pkt 6.8 och 6.9 i 

kommunstyrelsens delegationsordning 

- Delegationsbeslut 2024-02-05 gällande ett förhandsbesked på 

fastigheten Spjälkö 1:36, taget enligt pkt 6.14 kommunstyrelsens 

delegationsordning 

- Delegationsbeslut 2024-02-05 yttrande till mark- och miljödomstolen 

gällande ändring av detaljplan för Aspanområdet, taget enligt pkt 

6.14 kommunstyrelsens delegationsordning 

- Delegationsbeslut 2024-02-06 remissyttrande till Trafikverket 

gällande avvikelse mellan gällande detaljplan och vägplan, Leråkra 

2:4, 2:5 m.fl, taget enligt pkt 6.14 kommunstyrelsens 

delegationsordning 
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- Delegationsbeslut 2024-02-06 remissyttrande till Trafikverket 

gällande avvikelse mellan gällande detaljplan och vägplan, Gärestad 

1:4 m.fl, taget enligt pkt 6.14 kommunstyrelsens delegationsordning 

     

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) förslår att kommunstyrelsen föreslås 

notera återrapporterade delegationsbeslut till protokollet.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 
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§ 62 Dnr 2023-000003 101 

Delegationsbeslut 2023 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

återrapporterande delegationsbeslut till protokollet.  

 

Ärendebeskrivning 

Följande delegationsbeslut återrapporteras: 

- Lista återrapporterade delegationsbeslut anställningsprövning 2023-

10-01 till 2023-11-30 

     

Förslag till beslut under sammanträdet  

Ordförande Roger Fredriksson (M) förslår att kommunstyrelsen föreslås 

notera återrapporterade delegationsbeslut till protokollet.      

Beslutsgång 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer frågan om hans eget förslag bifalls 

eller avslås och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

________________ 

Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 

 


